

# 上海经济

SHANGHAI ECONOMY

主办单位：上海社会科学院应用经济研究所

锚定未来产业：演进趋势及路径展望

智慧城市对城市建设高质量发展的影响研究



1

2023年1月  
(总第310期)

**重要会议 Conference Summary**

- 1 开辟新领域新赛道，塑造新动能新优势.....本刊编辑部  
Open Up New Fields and Tracks for Development, Shape New Driving Forces and New  
Advantages for Development.....Editorial Department of the Journal

**特稿 Special Edition**

- 4 锚定未来产业：演进趋势及路径展望.....王晓明  
Anchoring the Future Industry: Evolution Trend and Path Outlook.....Wang Xiaoming

**产业 Industry**

- 12 后全球化时代消费电子全球供应链分布变化及对我国的启示——基于苹果零部件供应商考察  
.....康江江，宁越敏  
The Distribution and Changing Trend of Global Supply Chain of Consumer Electronics  
in Post-globalization Era and Implications to China-Based on the Data of Apple's Parts  
Suppliers.....Kang Jiangjiang, Ning Yuemin

**城市建设与管理 Urban Construction and Management**

- 29 智慧城市建设对城市高质量发展的影响研究 ..... 张永庆，罗涵  
Research on the Impact of Smart City Construction on the High-quality Development of Cities  
.....Zhang Yongqing, Luo Han

**金融 Finance**

- 54 汇率波动对股价波动率的溢出效应——来自 A 股上市公司的数 ..... 孔玥，张陆洋  
Spillover Effect of Exchange Rate Fluctuation on Stock Price Fluctuation -- Data from  
A-share Listed Companies.....Kong Yue, Zhang Luyang  
80 投资者情绪对银行贷款预期损失的影响研究 ..... 王千红，王欣  
Research on the Impact of Investor Sentiment on Bank Loan Expected Loss.....Wang Qianhong, Wang Xin